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PROTOKÓŁ NR I/11 

z zebrania sprawozdawczo – wyborczego Sołectwa Kujawska 

31 marca 2011 r. 

 

A.Ciesiółka – Przewodniczący Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 18.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 61 mieszkańców, 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

 

p. A. Ciesiółka – propozycje na przewodniczącego zebrania ?  

Mieszkańcy zaproponowali A. Ciesiółkę.  

Kto jest za tym, abym prowadził zebranie ? 

Wszyscy mieszkańcy – za. 

 

A.Ciesiółka – na protokolantkę proponuję p. Katarzynę Ciudzińską, przedstawiciela Urzędu 

MiG. Kto jest za ? 

Wszyscy – za 

 

A.Ciesiółka – odczytał porządek obrad. Czy są uwagi ? 

Nie zgłoszono. 

Kto za przyjęciem porządku obrad ? 

Wszyscy – za. 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

Ad. 1. 

A.Ciesiółka – przedstawił sprawozdanie z działalności Rady Sołeckiej w latach 2007 - 2011 – 

zał. nr 3. 

 

A.Ciesiółka – czy są pytania do sprawozdania ?  

Mieszkańcy nie zgłosili. 

 

Ad.2. 

A.Ciesiółka – zaproponował podawanie kandydatur do pracy w Komisji Skrutacyjnej, 

jednocześnie dodał, że osoby będące w Komisji Skrutacyjnej nie mogą kandydować do Rady 

Sołeckiej i na Sołtysa. 
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Zgłoszono następujące osoby: 

1. Jolantę Gruszka 

2. Joannę Kuszaj 

3. Sylwię Król. 

 

A.Ciesiółka – Kto jest za zamknięciem listy ?  

Wszyscy – za. 

 

A.Ciesiółka – prośba o zgłaszanie kandydatur na Sołtysa Soł. Kujawska. 

 

Zgłoszono: 

1. Marzannę Szewczyk. 

 

A.Ciesiółka – Kto jest za zamknięciem listy kandydatur na Sołtysa ? 

1 osoba – wstrzymująca się 

Pozostali mieszkańcy – za.  

 

  

W. Walukiewicz – zaproponował 7 osobowy skład Rady Sołeckiej. 

Kto jest za ? 

Wszyscy – za.  

  

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (wypisywanie kart do głosowania, rozdanie, 

podliczenie głosów). 

 

V- ce Burmistrz T. Substyk  - poinformowała mieszkańców o rozpoczętej budowie tunelu – 

koszt budowy 30 mln zł, z czego 50% środków z UE. Prace budowlane potrwają 15 miesięcy, 

Wykonywane jest nowe przejście dla pieszych wraz z zaporami zamykanymi przez drużnika.  

II etapu tej inwestycji będzie wykonanie Punktu Obsługi Pasażerów, który będzie znajdował 

się przy tunelu, wykonane zostaną również parkingi po obu stronach tunelu, zieleń wraz z 

zatoczką na busy i autobusy. Planowane zakończenie prac budowlanych – 2014 r., tunel do 

2012 r.  

- na ukończeniu jest budowa szkoły na Osiedlu Toruńskim – otwarcie pod koniec kwietnia br. 

Obecnie trwają przetargi związane z wyposażeniem szkoły, na teren zieleni wokół szkoły, 

ogrodzenie.  

- 5 kwietnia br. Gmina przekazuje plac budowy pod II etap Parku Przemysłowego wraz z 

budową mediów, na ten cel otrzymaliśmy środki z UE – 9 mln zł, 
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p. Jolanta Gruszka – odczytał protokół Komisji Skrutacyjnej z wyboru Sołtysa.  

Sołtysem Sołectwa Kujawska została wybrana  p. Marzanna Szewczyk  

- protokół stanowi zał. nr 4. 

 

M. Szewczyk – podziękowała wszystkim za oddane głosy.     

 

A.Ciesiółka – z ilu osób ma składać się Rada Sołecka ? 

 

J. Franaszczuk -  zaproponował 7 osobowy skład rady. 

Wszyscy mieszkańcy poparli tę propozycję. 

 

A.Ciesiółka – zaproponował zgłaszanie kandydatur na członków do Rady Sołeckiej. 

 

Zgłoszono: 

1. Tomasz Głowski – wyraził zgodę, 

2. Andrzej Ciesiółka – wyraził zgodę, 

3. Grażyna Figura – wyraziła zgodę, 

4. Bożena Szuman – wyraził zgodę, 

5. Bogusława Frontczak – wyraziła zgodę, 

6. Dorota Lisewska – wyraziła zgodę, 

7. Adam Brzozowski – wyraził zgodę, 

8. Józef Franaszczuk – wyraził zgodę,  

9. Barbara Fysz – nie wyraził zgody, 

10. Irena Fałek – nie wyraziła zgody, 

11. Gliwiński Tadeusz – nie wyraził zgody, 

12. Roman Franaszczuk – nie wyraził zgody, 

13. Irena Woźniarska – wyraziła zgodę. 

 

A.Ciesiółka - Kto jest za zamknięciem listy kandydatur ? 

Wszyscy – za.      

 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (wypisywanie kart do głosowania, rozdanie, 

podliczenie głosów). 

 

p. Z. Siemieniuch – czy aktualna jest przeprawa promowa prze Wisłę ? 

 

P. Brzeziński -  Sołectwie Kujawska nie są wykonywane żadne inwestycje.  
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p. Kuźniewski – brak taolet na terenie miasta.  

 

p. Piaskowska – kiedy ul. Lipowa będzie miała podłączony gaz, wodę i kanalizację do 

posesji ? Urząd pobierał opłaty adiacenckie z tego tytułu, a media nie zostały doprowadzone. 

W jaki sposób mają dotrzeć dzieci z Sołectwa Kujawska do nowo wybudowanej szkoły na 

Osiedlu Toruńskim ? 

 

P. Brzeziński – kiedy Sołectwo Kujawska zostanie podłączona do Internetu ?   

 

p. Szuman – kiedy zostanie utwardzona droga w ul. Sosnowej ? 

 

V-ce Burmistrz - w sprawie promu, wyjaśniła, że Gmina ma w planach przeprawę promową 

z naszego miasta (od Saliny) na drugi brzeg Wisły, do Czarnowa. 2 listopada 2010 r. odbyło 

się w tej sprawie spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim dotyczące finansowania tego 

przedsięwzięcia. W PRO zabukowano 5 mln zł  na ten cel. Wstępnie już Zarząd Dróg 

Wodnych w Gdańsku i Żegluga Bydgoska zaakceptowały to przedsięwzięcie.  

Gmina zdeklarowała się przygotować wszystkie niezbędne dokumenty w tej sprawie.  

Ponadto zorganizowaliśmy spotkanie w Urzędzie z dwoma stoczniami ODYS z Gdańska i z 

Płocka, które zaprezentowały swoje propozycje. Oszacowano wstępnie koszt budowy promu.  

Prom musi posiadać własny napęd, prawdopodobnie będzie na 8 pojazdów (samochód do 3,5 

tony i na 1 autobus) o dług. 24 m z klapami tylnymi i przednimi.  

Ponadto należałoby wbudować tzw. polery, które pozwoliłby na cumowanie promu w okresie 

zimowym lub w czasie powodzi. Najlepszym miejscem do tego byłby brzeg Wisły od strony 

Solca. Na to potrzebne są pozwolenia na budowę, wodne i środowiskowe.   

Kolejne spotkanie w tej sprawie odbyło się 21 marca 2011 r. w Inkubatorze 

Przedsiębiorczości, na którym dyskutowano także na temat ewentualnej odpłatności za 

przewóz. W spotkaniu wzięli udział przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego, Starosta 

Bydgoski i Toruński, Wójtowie i Burmistrzowie Gmin Zła Wieś Wielka, Solec Kujawski, 

przedstawiciele Uniwersytetu im. K. Wielskiego.   

Do 4 kwietnia br. ma zostać przygotowane wstępne Studium Wykonalności.    

Nasza Gmina będzie liderem tego przedsięwzięcia bo nam najbardziej zależy na 

uruchomieniu tej przeprawy przez Wisłę.   

Być może na wiosnę 2012 r. uda się ją uruchomić.  

W sprawie braku mediów w Sołectwie Kujawska, wyjaśniła, że pieniądze są kierowane na 

inwestycje na terenie Parku Przemysłowego z uwagi na fakt, że w tym przypadku Gmina 

otrzymuje pomoc finansową z Unii Europejskiej. UE nie dotuje inwestycji, które Gmina sama 
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powinna wykonać tak jak w przypadku inwestycji na terenie Sołectwa Kujawska.  W ramach 

RPO nie przewidziano środków finansowych na budowę czy naprawę sieci wodno – 

kanalizacyjnych. UE przekazuje środki finansowe tylko na projekty rozwojowe.  

 

P. Brzeziński – skoro UE nie przekażę pieniędzy na inwestycje na terenie sołectwa, to czy 

jest możliwość przy wsparciu Gminy indywidualnie, prywatnie podłączyć siec wodociągowo 

– kanalizacyjną (tak jak kiedyś w ramach Społecznych Komitetów Budowy) ? Czy jest to 

zgodne z prawem ? 

 

V-ce Burmistrz – przyznała, że do tej pory nikt nie składał tego typu propozycji Gminie. 

Dodała, że nie wszystkie inwestycje Gmina ma możliwość wykonania. Potrzebne są na to 

środki finansowe, które w budżecie miasta są ograniczone. 12 km dróg powstanie na terenach 

objętych scaleniem, jednak wcześniej należy poprowadzić wszystkie niezbędne media.  

 

P. Brzeziński – czy w ul. Młyńskiej było przeprowadzone scalenie gruntów ?  

 

V-ce Burmistrz – wyjaśniła, że ulica ta została objęta scaleniem. Mieszkańcy muszą sami 

rozeznać czy mogą osobiście podłączyć się do sieci wod – kan. Oczywiście potrzebna jest na 

to odpowiednia dokumentacja pod nadzorem ZGK sp. zo.o. 

Nie wiadomo również czy ZGK będzie w stanie pobudować od razu, aż tylko km sieci, 

buduję je ze środków pochodzących z opłat od mieszkańców za zużycie wody i 

odprowadzanie ścieków i zaciągniętych pożyczek. 

Można rozważyć taką  możliwość, Gmina ze swojej strony zwróci się z prośbą o 

przygotowanie przez ZGK harmonogramu z informacją gdzie i kiedy będzie budowana sieć 

wod. – kan. 

 

P. Brzeziński – z uzyskanych informacji wiadomo, że ul. Młyńska przez najbliższe 10 lat nie 

ma co liczyć na wybudowanie sieci wodociągowej.   

 

Mieszkaniec – w Sołectwie Kujawska nie ma żadnych mediów.  

 

V-ce Burmistrz – nie da się od razu pobudować wszystkiego, mieszkańcy Osiedla Leśnego 

także długo czekali, aż została wybudowana sieć wod. – kan. Dodała, że zainteresowani 

mieszkańcy mają możliwość wglądu w protokoły dotyczące jak i gdzie będą budowane sieci 

wod. – kan. Na terenie miasta i gminy.  
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Podłączenie gazu – nie leży to w gestii Gminy, mieszkańcy zainteresowani mogą wystąpić do 

Gazowni z prośbą o podłączenie.  Takie jest prawo energetyczne. Możemy zorganizować 

spotkanie mieszkańców z przedstawicielami gazowni. Powiadomimy o tym Sołtysa.  

 

p. Piaskowska – mama wpłaciła do Gminy opłatę adiacencką w wysokości 11 tys. zł, a 

Gmina przy scaleniu odebrała jej 800 m działki. Jak to możliwe ? 

 

V-ce Burmistrz -  nie jest to możliwe, zwróciła się z prośbą do p. Piaskowskiej aby podeszła 

z tą umową do niej w godz. urzędowania. 

 

J. Franaszczuk – wymaga się od mieszkańców, aby czynnie uczestniczyli w zebraniach, a 

nie respektuje się ich postulatów zawartych w protokołach ze zebrań. Żadnych inwestycji nie 

wykonuje się z naszym sołectwie.   

 

V-ce Burmistrz MiG -  budowa sieci szerokopasmowej – główny jej szkielet będzie opasał 

teren miasta, połączy ze sobą urząd, szkoły i inne instytucje gminne, 

 

P. Brzeziński – proszę podać konkretny termin kiedy Sołectwo Kujawsko zostanie 

podłączone do Internetu ? 

 

V-ce Burmistrz MiG – Gminie zostały przyznane pieniądze z UE na ten cel i projekt jest w 

toku realizacji.   

     

Pełnomocnik Burmistrza B. Białkowska – Gmina ma opracowaną koncepcję na budowę 

sieci szerokopasmowej. Otrzymaliśmy 5 mln zł na budowę głównego szkieletu opasującego 

teren naszej Gminy z konkursu w ramach działania 5.1. Jest podpisane porozumienie z 

Województwem Kujawsko – Pomorskim na tę kwotę. Do 2012 r. ten etap powinien zostać 

zrealizowany. Kolejnym etapem jest tzw. „ostatnia mila”, która ma na celu podłączenie 

każdego mieszkańca do głównej sieci internetowej. Wymaga to dwóch rzeczy: 

zainteresowania ze strony mieszkańców i firmy, która będzie chciała to zrealizować. 

 

P. Brzeziński – czyli oznacza to tyle, że w 2012 r. mogę zacząć dowiadywać się w Gminie 

jaka firma podłączy Internet np. do nowej szkoły na Osiedlu Toruńskim. 

 

B. Białkowska – tak, o innych terminach poza I etapem nie mogą powiedzieć. 

Toalety na terenie naszego miasta są niewątpliwie bolączką Gminy, ale na terenie miasta są 

miejsca gdzie są publicznie dostępne np. w Juraparku, można skorzystać z toalety, w 
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Urzędzie MiG,  w tygodniu, także w soboty można skorzystać z toalety czynnej na 

targowisku, również dostępna jest toaleta przy ul. Toruńskiej 8 oraz w Przychodni Zdrowia 

przy ul. Powstańców. 

 

V-ce Burmistrz MiG – zaapelowała do mieszkańców, aby pozostawiali po sobie porządek i 

czystą toaletę, z której korzystają w UMiG.  

Ponadto dodała, że Gmina projektuje drogę łączącą ul. Tartaczną z ul. Lipową – jednak od 

razu utwardzona ona nie zostanie jedynie wyrównana, żeby dzieci mogły nią dotrzeć do 

nowej szkoły. 

 

p. Piaskowska – nie jest możliwością żeby dzieci do szkoły szły ul. Lipową, ponieważ tą 

drogą jeżdżą tiry, jest ciemno i niebezpiecznie i nie ma chodnika. 

 

V-ce Burmistrz MiG – będziemy musieli rozważyć jak dzieci bezpiecznie doprowadzić do 

szkoły.    

 

B. Białkowska – rodzice powinni zadbać o to, aby dzieci nosiły odblaski i były widoczne na 

ulicy. 

 

J. Gruszka–czy autobus będzie nadal dowoził dzieci z Sołectwa Kujawska do nowej szkoły ?  

 

V-ce Burmistrz MiG – nie będzie dowoził, ponieważ autobus szkolny może zabierać tylko 

dzieci do szkoły oddalonej przynajmniej 3 km od domu.  

 

Mieszkaniec – wykonać ścieżkę rowerową dla dzieci uczęszczających z Sołectwa Kujawska 

do nowej szkoły. 

 

J. Franaszczuk – po raz kolejny zgłosił prośbę o ścięcie świerku, który uszkadza linie 

energetyczne koło świetlicy.  

 

J. Gruszka – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej. 

Do Rady Sołeckiej wybrano następujące osoby: 

1. Andrzeja Ciesiółkę – przewodniczący  

2. Tomasza Głowskiego – zastępca przewodniczącego 

3. Grażynę Figurę 

4. Bożenę Szuman 

5. Bogusławę Frontczak 



 8 

6. Adama Brzozowskiego 

7. Józefa Franaszczuka  

- protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi zał. nr 4. 

 

V-ce Burmistrz MiG – na pewno rozważymy sprawę bezpiecznego doprowadzenia dzieci z 

sołectwa do nowej szkoły, bo bezpieczeństwo dzieci jest najważniejsze. Być może uda się 

wyznaczyć jakiś trakt pieszy. 

Pogratulowała nowo wybranej Radzie Sołeckiej i podziękowała ustępującej za współpracę.  

 

P. Brzeziński – podziękował za sprawne działania związane z akcją odśnieżania przy ul 

Młyńskiej.  

 

B. Białkowska – dodała, że Gmina przygotowuje liczne wnioski o dofinansowanie w ramach 

PROW  modernizacji świetlic wiejskich, niestety świetlica „Jagódka” nie kwalifikuje się z 

uwagi na fakt, że Sołectwo położone jest w granicach miasta. Piszemy wnioski na zajęcia 

dodatkowe dla dzieci, np. Gmina otrzymała środki finansowe na naukę pływania – zachęcała 

rodziców, aby dzieci korzystały z tych atrakcji.  

Zachęciła wszystkie mieszkanki Sołectwa do korzystania z badań mammograficznych i 

cytologicznych, które niebawem zostaną przeprowadzone na terenie naszej Gminy.       

Przedstawiła zebranym informacje o skróceniu godzin całodobowej opieki zdrowotnej 

działającej przy Przechodni Zdrowia przy ul. Powstańców do godz. 22.00. Była to decyzja 

NFZ, który dokonał podziału na obszary i nasze miasto włączył do Bydgoszczy.  

W 2011 r. nie będzie naboru osób w ramach prac interwencyjnych – Ministerstwo Finansów 

nie przekazało środków na ten cel. Prawdopodobnie wzrośnie przez to bezrobocie w naszej 

Gminie. 

 

V-ce Burmistrz MiG – stąd też Gminie zależy, aby szybko rozbudować II etap Parku 

Przemysłowego i zwerbować do inwestowania u nas jak najwięcej firm, żeby jak najwięcej 

osób bezrobotnych z naszego miasta otrzymało zatrudnienie.  

 

Z. Siemieniuch – nie można się dodzwonić do Przychodni Zdrowia z celu zarejestrowania 

się.  

 

H. Franaszczuk – prośba o zmianę w Statucie Sołectwa Kujawska – 10% wymaganego 

kworum, mieszkańcy nie przychodzą na zebrania, a czasem są zmuszani przyjść po to tylko 

żeby zebranie doszło do skutku.  
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J. Kuszaj – kiedy zostanie utwardzona ul. Sosnowa ? Jeśli nie wyłożona kostką to może na 

drogę wysypać tłuczeń ubity, który by się tak nie kurzył. Bo równanie tej ulicy jest dobre ale 

na krótką metę.  

 

V-ce Burmistrz MiG – mamy problem z deszczówką w ul. Lipowej, nie mamy gdzie się z 

nią podpiąć w ul. Sosnowej. Gmina ma od jakiegoś czasu ogromny problem z wodami 

gruntowymi, których stan bardzo się podwyższył.  

 

B. Białkowska – prośba do właścicieli o konserwowanie i odkopywanie rowów, w 

przeciwnym wypadku w przyszłości może być problem i woda znajduje się w piwnicach. 

 

Mieszkanka – w ul. Sosnowej nie jest przestrzegane przez kierowców ograniczenie prędkości 

do 30 km/h, piractwo, jest niebezpiecznie zwłaszcza, że nie ma chodnika, a dzieci często 

bawią się na ulicy.   

Przykre zapachy z Drobexu zwłaszcza nocą i nad ranem – nie do wytrzymania. W cyklach 2-

3 dniowych one występują. Jakaś powołana do tego służba powinna sprawdzać co się dzieje 

w tej firmie skąd wydostaje się odór, może firma powinna zainstalować jakieś systemy 

ochronne, które nie pozwoliłby na przedostanie się tych przykrych zapachów na zewnątrz. 

Mieszkańcy w tej sprawie dzwonią do Straży, która nie zawsze chce przyjąć zgłoszenie.  

 

B. Białkowska – jeśli zapachy będą się powtarzać albo nasilać mieszkańcy powinni zgłaszać 

to do Straży Pożarnej, która o każdej porze dnia informuje władze samorządowe o tego typu 

zdarzeniach.  

Firma Drobex planuje zmiany dotyczące zabudowy kurników, toczy się postępowanie w tej 

sprawie. Wystąpili o wydanie decyzji środowiskowej.   

 

J. Gruszka – rozbudowa nastąpi w pobliżu ubojni, a nie przy ul. Kopernika.  

  

Zebranie zakończono o godz. 21.30. 

 

 

 

 

 

Protokołowała 

Katarzyna Ciudzińska 
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